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5 Új MŰSZER VISZ KÖZEL AZ IPARHOZ - MÁR TÖBB KIS CÉG IS MŰKÖDIK A VÁROSBAN 
• 

Gyógyszergyárra vár Szeged 

A gyógyszerész-tudományi karon a nanotechnológiai kutatáshoz is kell 
szemcseméret-analizáló készülék - mutatja Ambrus Rita laborvezető. 

Révész Piroska, a gyógyszer-technológiai intézet vezetője és Fülöp Fe-
renc dékán a porröntgenkészülék előtt, FOTÓK, FRANK YVETTE 

SZEGED 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

3-5 év telik el az ötlettől a 
gyógyszerjelölt molekula ki-

rül. A törvény szerint a sza-
badalom bejelentésétől el-
telt 20 év után lejár a védett-
ség, s akkortól az új gyógy-
szerből úgynevezett generi-
kum lehet. Az ilyen készít-

Uniós és ipari támogatássaLA kémiai térképészetre alkalmas öt új 
műszert a Dél-alföldi Tudáspólus felsőoktatási infrastruktúrájának 
fejlesztése című uniós pályázat eredményeként vásárolhatta meg 
az egyetem. A 6,5 milliárd forintos összköltségvetésű program az 
SZTE műszaki és természettudományos képzésének színvonalát ja-
vítja - tudtuk meg Majó Zoltántól, az SZTE fejlesztési igazgatójától. 
A gyógyszerésztudományi kar 13 millió forintból felújított laborjába 
kerülő, mintegy 190 millió forint értékű berendezések beszerzésé-
hez szükséges 20 millió forintnyi önrészt az Égis Nyrt. biztosította. 

választásáig, szabadalmaz-
tatásáig. További 7-10 év, 
mire a gyógyszer piacra ke-

mények fejlesztésébe, inno-
vációjába is bekapcsolódik a 
szegedi tudományegyetem 

gyógyszer-technológiai inté-
zete. 

- A gyógyszerkutatáshoz 
és fejlesztéshez kötődő vizs-
gálatokat ezentúl helyben is 
elvégezhetjük. Az oktatásban 
immár az ipar igényeit is meg 
tudjuk jeleníteni - mutatta 
tegnap birtokba vett új mű-
szereiket Révész Piroska, az 
egyetem gyógyszer-technoló-
giai intézetének vezetője. Az 
egyik spektográffal állati vagy 
emberi bőrszövetben tudják 
vizsgálni, hogy a különböző 
kenőcsök hatóanyagai bejut-
nak-e a mélyebb rétegekbe. 
Egy másik eszközzel a csoma-
golás megbontása nélkül is el-
lenőrizhető a tabletták össze-
tétele, hatóanyag-tartalma. 

Tiz gyógyszer Szegedről 
Több mint tíz gyógyszer kifej-
lesztésében játszott fontos 
szerepet a szegedi egyetem -
a világon évente összesen 15 
új gyógyszert hoznak ki. Ma 
már több kis gyógyszercég is 
működik a városban, de a 
szegedi egyetemen halmozó-
dó tudás hasznosítására régi 
álom, hogy ide gyógyszergyár 
települjön. 

Miként befolyásolja a termé-
kek minőségét a hőmérséklet 
és a páratartam változása? Ezt 
ezentúl az országban egyedül-
álló porröntgennel tanulmá-
nyozzák. 

TÖBB MINT 60 MILLIÓ FORINTBA KERÜL AZ M5-ÖS FELETT IVELO SZERKEZET 

Megépül az elfeledett kerékpáros híd 
Elkészült az M5-ös autópálya 
felett ívelő kerékpáros híd ter-
ve - várhatóan 2013-tól, a Ba-
jai út felújítása után használ-
hatják a sztráda tervezésekor 
elfelejtett biciklisek. 

ÁSOTTHALOM, DOMASZÉK, 
MÓRAHALOM, SZEGED 
R. TÓTH GÁBOR 

Több mint 60 millió forintba 
kerül majd az M5-ös autópá-
lya felett ívelő kerékpáros híd, 
amely a Szeged és Domaszék 
között épülő bicikliút forgal-
mát segíti át a sztrádán. 

Többször megírtuk: az 
M5-ös domaszéki lehajtójának 
2005-ös tervezésekor megfe-
ledkeztek a biciklisekről, akik 
egyelőre csak az autóknak épí-
tett lehajtón közlekedhetnek. 
Többen panaszkodtak: ez bal-
esetveszélyes. Évente 2-3 em-
ber hal meg a szakaszon kerék-
páros balesetben. Ásotthalom-
ról naponta 15-20 ember kere-
kezik szegedi munkahelyére. 

Ehhez egyre jobbak a felté-
telek: Ásotthalmot és Doma-
széket már kerékpárút köti 

9S Nem gyakori megoldás, hogy 
a kerékpárosok teljesen önálló 
hidat kapnak egy autópálya felett. 
Loppert Dániel kommunikációs vezető 

össze (lásd keretes írásunkat), 
és a Bajai út 2013-ra tervezett 
felújításának része a bicikli-
seknek szánt aszfaltcsík meg-
építése a Maty éri evezőspá-
lyától Domaszékig. Loppert 

A biciklisekről 2013-ig gondoskodnak. FOTÓ: KARNOK C S A B A 

Dánieltől, a NIF Zrt. kommu-
nikációs vezetőjétől tudjuk: a 
4,5 kilométeres kerékpárút-
szakasz generáltervezője a Pe-
gazusTERV Kft. 

A kerékpáros hidat a Sta-
tic-Plan Kft. tervezte. Tóth 
László Ákos ügyvezető el-
mondta: az 55 méter hosszú, 3 
méter széles építmény engedé-
lyezési terve elkészült, építési 
engedélye is van, január 31-éig 

kell elkészíte-
ni a kiviteli 
tervet. Még 
nem tudja, 
hogy az autó-
pálya felett 5 
méter maga-

san ívelő, előregyártott hídge-
rendás szerkezetet gyalogosok 
is használhatják-e majd, de a 
tervek alkalmassá teszik erre -
például 1,2 méter magas lesz a 
korlátja. 

Lezárt pályázatok. Lezárta tegnap a három érintett önkormányzat a 
Domaszék, Mórahalom és Ásotthalom között megvalósított bicikliútpro-
jektet: 240 millió forintból, 216 milliós uniós támogatásból több mint 16 
kilométer hosszú, egybefüggő külterületi kerékpárút épült tavaly óta. A 
Homokháti Önkormányzatok Kistérség-fejlesztési Társulása tegnap Mó-
rahalmon a kistérség közösségi közlekedésének fejlesztésére elnyert, 
276 millió forintos uniós támogatásban részesített pályázatot is ered-
ményesen zárta le: Ásotthalmon, Domaszéken, Mórahalmon, Puszta-
mérgesen, Röszkén, Rúzsán, valamint Zákányszéken megújultak és aka-
dálymentesek lettek a buszvárók, új megállók létesültek bel- és külterü-
leten, kerékpártárolókat és szelektív hulladékgyűjtőket létesítettek. 

- Nem gyakori megoldás, 
hogy a kerékpárosok teljesen 
önálló hidat kapnak egy autó-
pálya felett. Előnye, hogy a 
kerékpárút a le- és felhajtó 
csomóponti ágat nem keresz-
tezi, az autópálya építés után 
meghagyott 1,1 kilométeres fő-
úti burkolatot pedig fel lehet 
használni a kerékpárúthoz -
fogalmazott Loppert Dániel. 

A bicikliút a tervek szerint 
• Szeged felől a Maty-ér oldalá-
ban halad, majd a benzinkútnál 
lámpákkal, védőszigettel kije-
lölt részen keresztezi az 55-öst. 
Ugyanez történik a lehajtó után: 
a bicikliút már megépített sza-
kasza a Bajai út másik oldalán 
van. Naponta 6500-6800 jármű 
közlekedik erre, közülük 
800-1000 tehergépjármű. 

Díszpolgárpukkasztás 
BAKOS ANDRÁS 
bakos.andras@delmagyar.hu 

Döbbenten tapasztalta Varga Antal a szegedi közgyűlés 
kulturális, egyházügyi, közművelődési és idegenforgalmi 
bizottságának első ülésén, hogy Rákosi Mátyás Szeged 
díszpolgára. A jobbikos politikus szerint ez tarthatatlan 
állapot, azt javasolta, hogy a város fossza meg ettől a cím-
től a kommunista diktátort. „Szerencsére szavaim nem ta-
láltak süket fülekre, és amennyiben törvényességi akadá-
lya nincs, a következő ülésen tárgyalni fogjuk a kérdést. 
Reményeim szerint ezáz első és egyben szimbolikus lépés 
a kezdete annak, hogy Szeged egy új kulturális ösvényre 
lépjen" - írta közleményében lapunknak a politikus. Az is 
kiderült közben, hogy az MSZP szeretné elérni, hogy Göm-

bös Gyula se lehessen 
99 Az eltüntetett 
hibákkal eddig mindig 
az volt a baj, hogy újak 
születtek helyettük, 
ugyanolyanok. 

tovább díszpolgára 
Szegednek. 

Ennek most bizto-
san így kell történnie: 
az egyik észrevesz va-
lamit, ami bosszantó, 
erre a másik is keres 

valamit, ellensúlyozandó az ellenfél szándékát. Ők így 
lesznek egymás számára süket fülek. így lesz az őszinte 
közösségjobbító szándékból munkadarab a helyi politi-
kában; így lesz neki pofája, mielőtt emberi arca lehetne. 

Közben pedig nem is kell beválasztódni tagnak a kultu-
rális bizottságba ahhoz, hogy az ember döbbenten kons-
tatáljon bizonyos tényeket. A szegedi díszpolgárok listája 
jó ideje elérhető az interneten, leszűrhető belőle, hogy a 
közgyűlés az elmúlt majdnem kétszáz évben e tekintetben 
hozott sok jó döntést, és egy-két rosszat. Az ordító hiba in-
nen nézve nyilvánvaló. Én mégis el tudok képzelni egy 
olyan új kulturális ösvényt, amelyen járva a lokálpatrióta 
ember szépen elfogadja az elődöket, jó és rossz döntéseik-
kel, erényeikkel és hibáikkal együtt. Mert az eltüntetett hi-
bákkal eddig mindig az volt a baj, hogy újak születtek he-
lyettük, ugyanolyanok. A cél az lehetne - akár megmarad 
a nyomuk, akár törlődik -, hogy a választott testület ne 
kövessen el többé ilyen ostobaságokat. Ha a közösség leg-
magasabb elismerésével akarja kitüntetni arra érdemes 
polgárait, az legyen mindig őszinte, tiszta gesztus; ne esz-
köz, ne a politika nyilvánvaló jutalma, ne dörgölőzés. 

A legtisztább megoldás az lenne, ha a közgyűlés egy 
lélegzetnyi ideig - hatvan-nyolcvan évig - nem tüntet-
ne ki díszpolgári címmel úgynevezett karizmatikus or-
szágos politikusokat. Hacsak nem kifejezetten az a cél-
ja, hogy az unokák szégyenkezzenek vagy egymás tor-
kának ugorjanak emiatt. 

Kiváló a Démász call centere 
DÉL-ALFÖLDI RÉGIÓ. Áz EDF Dé-
mász telefonos ügyfélszolgálata 
2 kategóriában is elnyerte a Ki-
váló Call Center díjat a GfK Hun-
gária Piackutató Intézet által el-

ső alkalommal megrendezett 
versenyen. Az általános ügyfél-
kezelés mellett a problémameg-
oldást értékelték az úgynevezett 
próbahívás módszerével. 

^ H U N G E R L I J 

SZINTES 

A HUNGERIT Zrt. pályázatot hirdet 
1 íő k ü l k e r e s k e d e l m i üzletkötő 

részére, osztrák és német 
piacok szervezésére. 

• Feltételek: 
felsőfokú szakirányú végzettség, 

német és/vagy angol nyelv tárgyalási szintű ismerete, 
B kategóriás gépjármű-vezetői engedély, 

erkölcsi bizonyítvány, 
mobilitás. 

• Előny: 
élelmiszer-ipari termékek kereskedelmében szerzett 

tapasztalat. 

• A munkakör betöltőjének feladatai: 
meglévő vevőkapcsolatok és piacok vitele, fejlesztése, 

új vevők felkutatása, 
piacspecifikus termékek fejlesztése. 

Pályakezdők jelentkezését is várjuk! 

A bérezés alapbér + prémiumrendszerben biztosított, 
versenyképes jövedelem. 

A munkavégzés tárgyi feltételeit (telefon, laptop) 
a munkáltató biztosítja. 

A magyar és német nyelven megírt fényképes pályázatokat, 
az iskolai végzettséget igazoló okiratok másolatával és 

a fizetési igény megjelölésével kérjük 2010. 12. 10-ig 
az alábbi címre eljuttatni: 

H U N G E R I T Zrt. H u m á n p o l i t i k a i F ő o s z t á l y 
6 6 0 0 S z e n t e s . A t t i l a u . 3 . 

vagy k o v a c s . m a r i a @ h u n g e r i t . h u 
Érdeklődni a 63 510-544-es telefonszámon lehet. 
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